
PROTOKOL Nr XLIMO
PRZEBIEGU SESJI RADY GMINY ZIELONA GORA

z dnia 27 kwietnia 2010 roku

Obrady Sesji odbyly siE^w Sali obrad Urzqdu Gminy, ul. Dqbrowskiego
4l . poczqtek obrad godz. I 0 oo.

Obrady Sesji Rady Gminy Zielona G6ra otworzyl Przewodniczqcy
Henryk Walczak , nastEpnie Przewodniczqcy Rady Gminy przywital
przybylych na dzisiejsze obrady W6jta Gminy Mariusza Zalewskiego, pani4 Z-
z-cQ Skarbnika, Pani4 Radca, Panie radne powiatu, kierownik6w referat6w,
dyrektora GBP i KZG, Panie i Pan6w so$rs6w, oraz Pani4i Pan6w Radnych.

Przewodni.czqcy Rady Gminy, o6wiadczyl 2e otwiera XLII SesjE, poczylr
stwierdzil qworum na sali obrad obecnych jest 14 radnych na stan 15 radnych
/ lista obecnoSci w zalqczenlu / wigc posiadamy zdolnoSi do podejmowania
uchwal.

IId.2,
Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, 2e porzqdek obrad otrzymali
Pafistwo w zawiadomieniach. niemniej jednak Przewodnicz4cy Rady spytal czy
kto6 ma propozycje zmiany porzqdku obrad.

Zmian do porzqdku obrad nie zgloszono.

Porz4dek obrad zostal przyjaty jednogloSnie.

Ad.3.
Przewodniczqcy Rady Gminy , lwr6cit sig z zapttanl.em do Sekretaxza obrad
czy zglasza uwagi do tredci protokolu z przebieg:r ostatniej Sesji Rady Grniny.
Sekretarz obrad poinformowal 2e osobi(cie nie zg)asza uwag, uwag nie zglosil
te2 nikt z radnych.

Protok6t przebiegu XLII Sesji rady Gminy zostal
3 wstrzymuj qcych sig.

Ad.4.

). g)osamr za przy

#



Na wstgpie Przewodnicz4cy Rady Gminy powiedzial, 2e w okesie
migdzysesyjnym czyli od dnia ostatniej zwyczajnej Sesji, kt6ra odbyla sig 2
kwietnia , z uwagi na ograniczonia z poruszaniem sig nie moglem skorzystai z
wielu zaproszeri jakie otr4'rnalem na roLnego rodzaju uroczysto6ci i imprezy
organizowane na terenie naszej Gminy. W okresie tym niemniej jednak
uczestniczylem w kilku uroczystodciach 2alobnych w tym migdzy innymi na
okolicznodi Smierci ojca Pana Dyrektora KZG oraz Naczelnika OSP w
Jarogniewicach Pana Slawomira Budy , w dniu wczorajszym przysluchiwalem
siE obradom Komisji OSwiaty i Kultury.
Przewodniczqcy Rady spyta+ czy s4pytania do przedstawionej informacji.
Pytai nie zgloszono , radni informacjq przyj91i.

Ad.5
Przewodnicz4cy Rady Gminy zwr6cil sig z prodbq do W6.jta Gminy o
przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwal Rady w okesie
migdzyscsyjnym.
Panie Przewodnicz4cy !! Wysoka Rado !
Od ostatniej Sesji Rady Gminy zostalo wydanych tylko 2 znz4dzenia
dotyczqce rcalizacji zadah z zakresu infrastruktury technicznej , tj. powotania 2
komisji przetargowych na budowq o6wietlenia ulicznego we wsi Drzonk6w
ulic Modrzewiowej, Akacjowej , w Starym Kisielinie ulicy Sadowej, Zielonej i
Wrzosowej oraz na przebudowg ulicy Spokojnej w Nowym Kisielinie.

Ponadto w okrcsie tym:
-w dniu 7 kwietnia uczestniczylem w posiedzeniu Gminnej Sp61ki Wodnej,
-w dniu 9 kwietnia odbyla siq narada dyrektor6w, Tumiej Bezpieczny w Ruchu
Drogowym w PSP Stary Kisielin,
-11 kwietnia uczestniczylem w uroczystodci w okazji obchod6w l0 lecia
Carltas w Zawadzie,
-13 uczestniczylem w Nowej Soli w uroczysto6ci z okazji 70 rocznicy zbrodni katyfiski
oraz Sesji Sejmiku Wojew6dawa,
-22 kwietnia odbyl sig Final Tenisa stolowego w Gimnazjum w Drzonkowie,
-w dniu 26 kwietnia uczestniczylem w posiedzeniach komisji Rady,

Przewodniczqcy Rady Gminy, spt4a+ czy sE p)tania
przedstawionego sprawozdaria.

Pr,aai nic zo*ncznnn

Wojta dotycz4ce



Ad.6
Przewodnicz4cy Rady Gminy sp1'tal , czy zostabr udzielone odpowiedzi na
interpelacje zgloszone na ostatniej Sesji.
W6jt powiedzial,2e na ostatniej Sesji nie zgloszono interpelacji.

Przewodnicz4cy Rady Gminy przy.wital ptzybylqna obrady Sesji radn4 Hanna
Wysocka.

Ad 7.

Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, Ze pierwszy projekt ughwaly
dotyczy udzielenia absolutorium W6jtowi Gminy za rok 2009.
Na wstgpie Przewodnicz4cy Rady powiedzial, Ze projekt byl wczoraj
om6wiony na posiedzeniu wszystkich Komisji Statych Rady, w zwiqzku ztym
zwr6cil sig z proSbE do W6jta Gminy, o om6wienie sprawozdania z
wykonania budzetu grainy za rok 2009.
Na wstgpie W6jt Gminy, powiedzia!, Le zgodnie z przepisami ustawy o
finansach publicznych w dniu 19 marca 2010 roku, wszyscy Radni otrzymali
sprawozdanie z wykonania budZetu gminy, za rok 2009.W tym te2 miesi4cu
Komisja Rewizyjna dokonala analizy tegoZ sprawozdania i opracowala
wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej. W6jt odwiadczyl, ze sprawozdanie
sklada sig z dw6ch czgdci, tabelarycznej oraz opisowej zawierajqcej 27 stron.
Nastgpnie W6jt om6wil czg56 opisow4 sprawozdania, po stronie gl6wnych
dochod6w i wydatk6w budzetu / sprawozdanie w zalqczenil L

Przewodniczqcy Rady Gminy zwr6cil sip z proribq do radnego Tadeusza tsorka
Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej, z proSbq o przedstawienie wniosku
Komisji Rewizyjnej / wniosek w zal4czenrul-

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej - odczytal wniosek Komisji skierowany
do Regionalnej lzby Obrachunkowej w sprawie udzielenia absolutorium W6jtowi
Gminy za rok 2009.
Dalej Przewodnicz4cy Rady Gminy ,poprosil W6jta Gminy o odczyanie uchwaly
Regionalnej Izby Obrachunkowej.

W6jt Gminy odc4tal uchwalg Skladu Orzekajqceg
Obrachunkowej Nr 8212010 zdnia30 marca2010w

Regionalnej Izby
prawie wydania opinii

o sprawozdania z wykonania bud2etu za 2009 rok/ Uchw w zalqczeniu/



Przewodniczqcy Rady Gminy, odczytal uchwatrg Skladu Orzekaj4cego
Regionalnej Izby obrachunkowej w Zielonej G6rze z dnia 7 kwietnia 2010 roku
W sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej /uchwala w
zalqczeniu/.

Przewodniczqcy Rady Gminy, zwr6cil siE z prodb4 do Przewodniczqcych
Komisji Stalych Rady Gminy, o przedstawienie opinii z posiedzeri Komisji.

Radna Hanna Wysocka - Przewodniczqca Komisji BudZetu, Rolnictwa,
Infrastruktury i Ochrony Srodowiska powiedziala, 2e komisja projekt
uchwaly zaopiniowala pozyywnie .

Radna Antonina Ambro2ewicz- Sawczuk powiedziala Ze Komisja Polityki
Socjalnej, Zdrowia, Praw Czlowieka i Praworzqdno6ci projekt uchwaly
zaoptmowatra pozytywnle.

Radny Wieslaw Kuchta-Przewodniczqcy Komisji OSwiaty i Kultury powiedzial
2e komisja nie wydala opinii w sprawie projekt uchwaly o udzielenie
absolutorium W6jtowi Gminy, w glosowaniu 2 glosy za,2 przeciw, przy
I osobie nieobecnej.

NastEpnie Pruewodniczqcy Rady Gminy, poprosil o dyskusje nad
sprawozdaniem.

Nikt z radnych nie do dyskusji siE nie zglosil.

Przewodnicz:1cy Rady Gminy, poprosil o przeglosowanie projektu uchwaly.

Za podjgciem uchwaty glosowalo 12 radnych, 3 osoby wstrzymaly siq od glosu
- uchwala Nr XLIII/348/10.
PRZERWA

2/
Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, 2e kolejny projekt uchwaly dotyczy
likwidacji samodzielnego Publicznego Szpitala dla N
Chorych w MiEdzyrzeczu. Przewodniczqcy powiedzial ,

wo i Psychicznie

byl szczeg6lowo om6wiony na posiedzeniu komisji , ni
projekt uchwaly te2
ej jednak spl4at czy

s4 uwagi b4d2 propozycje zmi.any przedstawionego proje



Uwag do projektu uchwaly nie zgloszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy poprosil Przewodniczrlcych Komisji o opinig.

Radna Hanna Wysocka Przewodniczqca Komisji Budzetu, Rolnictwa i
Infrastr.rktury i Ochrony Srodowiska powiedziala, Ze komisja projekt
uchwaly zaopiniowala pozltlrnie .

Radna Antonina Ambro7ewicz - Sawczuk przewodniczEca Komisji
powiedziatra Ze Komisja Polityki Socjalnej, Zdrowia, praw Czlowieka i
Praworz4dnoSci projeld uchwaly zaopiniowalanegaty-,,r.nie.

Radny Wieslaw Kuchta-Przewodniczqcy Komisji Oswiaty i Kultury
oSwiadczyl Ze komisja nie wydala opinii do przedstawionego projektu.

Przewodnicz4cy Rady, spytal kto z Pairstwa radnych jest za pozfywnym
zaopiniowaniem likwidacji szpitala.

Za uydaniem po4tywnej opinii glosowalo 3 radnych, 6 bylo przeciw i 6
wstrzymalo sig od glosu.
Przewodnicz4cy Rady Gminy, poinformowal, Ze nie wydali5my pozytywnej
opinii na temat likwidacji szpitala w MigdzTrzeczu.

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przeglosowanie projektu uchwaly negatyramie
opiniuj qcej likwidacj 9 szpitala w MiEdzy r ze czu..

Uchwala zostala podjgta 6 glosani 2.a,2 przeciwmymi i 7 wstrzymujqcymi siE -
Uchwala Nr XLII11349 /10.

3/
Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, 2e kolejny projekt uchwaty dotyczy
zasad udzielania bonifikaty od ceny sprzedairy lokali mieszkalnych stanowiqcych
wlasnodi Gminy Zielona G6ra. Przewodniczqcy powiedzial , 2e projekt uchwaly
byl szczegctlowo om6wiony na posiedzeniu komisji , nienftiej jednak spytal czy
sq uwagi b4d2 propozycje zmiany do przedstawionego proJektu.



Radna Antonina Ambrozewicz- Sawczuk oswiadczyta, Ze na temat tego
projektu mialam juZ uwagi na posiedzeniu komisji, kt6rej mam zaszcztl jeszcze
przewodniczyi. PrzedloZony projekt uchwaly opracowany na podstawie
nowelizacji ustawy z 1997 roku, do korica mnie nie przekonuje, odnoszg
wraZenie ze ten projekt uchwaty jakoby ujmuje - pozbawia Radg Gminy
kontroli nad sprzedazq mieszkari, kt6re sq we wladaniu Gminy Zielona G6ra.
Na podstawie tego projeLlu oddaje sig wladctwo calkowicie dla Pana W6jta,
dlatego te2 chcialabym zasygnalizowai, 2e na posiedzeniu I{omisji Polityki
Socjalnej padl wr.riosek radnego Borka, oby przy kaldorazowej sprzeda2y lokalu
zajmowanego przez najemcE Rada Gminy byla informowana, bardzo
przychylam sig do takiego wniosku, i wnoszq aby do projektu uchwaly ujqi taki
zapis.

Przewodnicz4cy Rady Gminy spltal czy ktod chcialby jeszcze zabra( glos w tej
sprawle.

Nikt do dyskusji sig nie zglosil.

Przewodniczqcy Rady Gminy, powiedzial ze padl formalny wniosek Pani radnej
Antoniny Ambro2ewicz- Sawczuk, proszq o jego przeglosowanie.

Radca Prawny spyala co ma by6 glosowane, wniosek musi byi sformulowany i
ustalone w kt6rym miejscu zmiana ma by6 dokonana, d,odata, teZ Ze Rada
Gminy nie ma kompetencji do tego by uzale2niai sprzedaz lokalu od tego czy
Rada bgdzie poinformowana o fakcie zamiam sprzeda2y lokalu, jest to
kompetencja W6jta zgodnie z nowelizacja ustawy.

Radna Hanna Wysocka-poprosila o chwile przerwy na przygotowanie tresci
wniosku.

PRZERWA

Przewodniczqcy Rady Gminy, poprosil radna o sfi wniosku.



Radna Antonina AmbroZewicz- Sawczuk powie dziala 2e proponuje sig
przesuniecie o jeden paragraf, tj. w miejsce paragrafu 7 , kt6ry mowi o Ze
wykonanie uchwaly powierza siE W6jtowi Gminy , zamieScii zapis o treSci ,,o
zarniarze i zasadach sprzedazy lokalu mieszkalnego W6jt Gminy kaZdorazowo
poinformuje RadE Gminy", a w paragrafie 8 bqdzie zapis" wykonanie uchwaly
powierza siE W6jtowi Gminy".

Radca Prawny, oiwiad.czyta, Ze splzedr| lokali odbywa sip zgodnie z procedura,
wiec kaZdy kto chce wiedzied czy lokale sa przeznaczone d,o sprzedairy, moLe
tak4 wicdzq posiE6i.

Przewodnicz4cy Rady Gminy, poprosil o przeglosowanie wniosku.

Wniosek zostal przyjqty 13 glosami za i 2 przeciwnymi /J.Berent, J.Zeteckil.

Przewodnicz4cy Rady Gminy poprosil Przewodniczqcych Kornisji o opinig.

Radna Hanna Wysocka - Przewodniczilca Komisji Bud2etu, Rolnictwa
i Infrastruktury i Ochrony Srodowiska powiedziala, 2e komisja
projekt uchwaly zaopiniowala pozltywnie .

Kaona AnTonlna AmDlozewcz - Sawczuk Przewodniczqca Komisji
Polityki Socjalnej, Zdrowia, Prawpowiedziala 2e Komisja

Czlowieka i Praworz4dnoSci projekt uchwaly
pozltlnvnle.

zaopiniowala

Radny Wiestraw Kuchta-Przewodnicz4cy Komisji Odwiaty i Kultury
oSwiadczyl 2e komisja projekt uchwaly zaopiniowala pozl't1"wnie.

Przewodnicz4cy Rady poprosit o przeglosowanie projektu uchwaly.

Uchwala zostala podjqta uchwala zostala podjpta jednoglorinie Uchwala Nr
XLIM50 /10.

Ad.8
Przewodnicz4cy Rady Gminy, powiedzial 2e kolejny
zapytania. radmyah, w zwiry,ku z tym proszg o zglaszanie

to interpelacj e i



Radna Antonina Ambro2ewicz- Sawczuk- powiedziala 2e w pierwszej kolejnoSci
chcialabyrn ztoLry1 interpelacje w temacie koszt6w telefon6w kom6rkowych,
rozm6w i SMS-6w za miesiqc marzec ) odpowiedZ proszq na piSmie,
zglaszalem juZ interyelacje w tej sprawie, otrzymalam odpowied2 ale tylko
koszty za m-c luty gdyZ nie bylo j eszcze faklury za m-c matzeo.

Nastepnie radna spfala, tutaj proszg o odpowiedZ ustn4 kiedy zostanie
przedloZony projeld Statutu Gminy.

Nastgpnie Panie Przewodniczqcy, odpowicd2 proszQ na pi6mie, dlaczego pod
dzisiejsze obrady nie wprowadzono projeku uchwaly w sprawie podzialu
gminy na okQgi wyborcze. My6lq ze iwiadomodi grupy radnych juZ dojrzala i z
tego miejsca apelujg aby uchwalg podj4i, nie czkajmy aby musiat to zrobi6
komisarz wyborczy, nie chcialabym abySmy sig oSmieszali.

Wczoraj pozwolilam sobie wziqi ,,Gazetkg" gminnq i w wielu artykulach jest
mowa o remontach np. Swietlic wiejskich za unijne pieni4dze, mieszkaficy
czl\ajqc je nie wiedz4 2e do tych remont6w dokladamy r6wnie2 Srodki
wlasne. Radni glosuj4c za bud2etem przyczyniajq siE do realizacji inwestycji.

Ad.9
Przewodnicz4cy Rady Gminy, poinformowal,2e co do projektu Statutu, to
bgdzie on przedlo2ony radnym jak tylko Komisja, kt6ra zostala powolana do
jego przygotowania , przedstawi projekt. Co do projektu uchwaly w sprawie
zmiany gminy na okrQgi wyborcze, to przypominam 2e wnioskodawc4
projekt6w uchwal jakie maj4 byi przedstawione na Sesji jest W6jt, jak tylko Pan
W6jt przedstawi projekt, bgdzie on przedstawiony na Sesji. Co do
wydawnictwa, to w wielu przypadkach jest mowa o wsp6lfinansowaniu
inwestycji, niejestem redaktorem tego wydawnictwa ani nie pracujq w redakcji.

Radny Jerzy Zetecki-powiedzial, ze po raz kolejny Pani radna m6wi o
telefonach, jak moZna w dwudziestym pierwszym wieku funkcjonowai bez
telefon6w , wsp6lpracujemy z Niemcami, jak mamy siE kontakowai jak
jedziemy z wi44a, proponuje kupii golEbie do k
wyobrazarn sobie dzisiaj pracy bez telefon6w kom6rk
wyjeLdZa sigz dzietmi.

h, szczeg6lnie gdy

#-



Radny podzigkowal Pamr W6jtowi za zorganizowanie pielgrzymki na Jasna
G6rg, podczas kt6rej zostaly odnowione Sluby straZackie, w pielgrzymce
uczestniczylo ponad 80 os6b.

Radna Antonina AmbroZewicz- Sawczuk, powiedziala Le chcialaby sig odniedi
do wypowiedzi Pana radnego Jerzego Zeteckiego. Nie dziwi mnie ta
wlpowiedZ , w moim odbiorze ta wypowiedl jest Zenuj4ca, golqbek jest ptakiem
pokoju, natomiast ton wypowiedzi wskazuje na napastliwy wigc gdzie tu mowa
o golqbku. Cod mi sig wydaje , 2e ten golqbek zamieszal Panu w mozgu.

Radny J6zcf Barta-powicdzial 2c prz;S,rzckl sobic 2c nic nic bqdzic m6wil , ale
nie raz lakbywa 2e w miesiqcu irie ma Sesji albo jest tylko raz, bierze Pani 1700
zl diety, a nauczyciel jedzie z dzietmi na wycieczkg i co ma ptacil za
rozmowy ze swojej prywatnej kom6rki np. do szkoly, rodzica czy leknza. Tak
to pani rozumie.

1910
Dyrektor PSP Przylep- Waldemar Dejnega, powiedzial 2e chcialby podzielii siE
milq wiadomoSci4 a mianowicie 20 kwietnia na Zamku Piastowskim w
Kro3nie Odrzanskim, odbylo siQ podsumowanie konkursu ,,Lubuski Laur
O6wiaty", pozwolilem sobre zlo2yf do kapitulu wniosek , Stowarzyszenie
,,Mega Dens" otrzymalo w tej edycji w].r6znienie. Podobnie jak podczas
ostatniego Tumieju Taica Akrobatycznego ,ucmiowie naszych szk61
wystgpuj4cy w Zespole ,,Mega Dens" tez ryr,valczyli kilka nagr6d.
2/
Przewodniczqcy Rady Gminy powiedzial, ze l2 marca tego roku weszla w zycre
nowelizacja ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o dzialalno(ci poTytku
publicmego i o wolontariacie, nakladaj4ca na organ wykonawczy jednostki
samorzqdu teq4orialnego obowiqzek przedloLenia organowi stanowi4cemu,
sprawozdanie z realizacjt programu wsp6lpracy z organami pozarzEdowymr za
rok poprzedni. Sprawozdanie te musi byi przedloZone Radzie , do kofca
kwietnia kaZdego roku. W zwiqzku z tym 2e w przewaLajqcej czgict
sprawozdanie to sklada siE z tabel, sprawozdanie to jest do wgl4du w biurze
Rady / sprawozdanie w zal4czenivl.
3/
Przewodniczqcy Rady Gminy, przypomntal, ze
skladania o6wiadczefi majqtkowych.

zbliZa Q ostateczny temrn



4l

Przewodniczqcy Rady Gminy, powiedzial, 2e dla wiadomoSci tych kt6rych
rozbawil widok insygni6w, informuje Ze zostaly one zaloZone w zwiqzku z
uczczeniem minutq ciszy tragedii pod Smoleriskiem , podczas kt6rych zginql
miedzy innymi Prezydent Rzeczypospolitej z matr2onka.

Ad.l I
Przewodnicz4cy Rady Gminy zamknql obrad
G6ra o godz. 1l u'.

XLIII Sesji Rady Gminy Zielona

Przewodni Gminy
Walczak

I N S P E K T O R


